
 تأکید موسوی 
به تقویت استقلال

علی موسوی بر این باور است 
فعلی  عت  بضا با  ستقلال  ا که 
ممکن است در ادامه لیگ با 
مشکل مواجه شود. مهاجم سابق 
استقلال می گوید: »ادامه دادن 
با این بضاعت کار خیلی سختی 
است. تیم های دیگر با تجربه تر 
هستند. بازیکنان خوبی گرفته اند 
و شرایط مطلوبی دارند. البته 
فوتبال ایران الان شرایطی پیدا 
کرده که بازیکنان تفاوت چندانی 
با هم ندارند. استقلال می تواند 
از این شرایط استفاده کند و با 
همین نفرات هم تیم شگفت انگیز 
لیگ باشد.« موسوی با این ادبیات 
ز نکونام تعریف کرده است:  ا
»شخصیت نکونام در استقلال 
پذیرفته شده است. او سابقه خوبی 
دارد و توانسته تا حد قابل توجهی 
به تیم و بازیکنان شخصیت بدهد. 
آنها هم در زمین به خوبی تلاش 
می کنند. این مشکلات و مسائل 
همیشه در فوتبال ایران به خصوص 
استقلال و پرسپولیس وجود دارد. 
نکونام هم با این مسائل آشناست 
و باید جلوی حواشی را بگیرد تا تیم 

از مشکلات ضربه نخورد.«

 
 پوستر اوساسونا 

با حضور نکونام
 باشگاه اوساسونای اسپانیا که 
هفت سال پذیرای جواد نکونام بود 
به تازگی پوستری را منتشر کرده 
که تصویر جواد نکونام نیز در آن 
وجود دارد. این پوستر به مناسبت 
103 سالگی باشگاه اوساسونای 
اسپانیا طراحی شده که تصویر 
نکونام جلوی پرچم این باشگاه 
جلب توجه می کند. نکونام زمانی 
که در باشگاه اوساسونا حضور 
داشت با این تیم در لیگ اروپا 
نیز بازی های درخشانی انجام داد. 
نکونام با پیراهن اوساسونا سابقه 
گلزنی به باشگاه رئال مادرید را 
هم در کارنامه خود دارد. حتی قبل 
از حضور نکونام در استقلال این 
باشگاه به چهره ملی فوتبال ایران 
پیشنهاد کار در کادرفنی اوساسونا را 
به عنوان مربی داده بود که در نهایت 

نکونام راهی استقلال شد.
 

گزارش مالی استقلال 
به خصوصی سازی

اعضای هیأت  مدیره  نشست 
باشگاه استقلال با مدیران سازمان 
خصوصی سازی صبح دیروز برگزار 
شد. در این جلسه که بیش از سه 
ساعت و نیم طول کشید، علی 
خطیر به عنوان مدیرعامل باشگاه 
استقلال گزارشی از عملکرد خود 
در هفته های اخیر را در اختیار 
سایر اعضای هیأت مدیره قرار 
داد. در ادامه مدیران ارشد باشگاه 
استقلال درباره مسائل جاری به 
بحث و تبادل نظر پرداختند. در 
پایان گزارش مالی استقلال در 
اختیار سازمان خصوصی سازی 

قرار گرفت.

 zمصاحبه و خبر

مهدی هاشمی نسب

در انتظار صدور کارت

مســئولان ســازمان لیــگ اعــام کردنــد هاشمی نســب بــه دلیــل 
نداشــتن آی دی کارت نتوانســت ایــن تیــم را در بــازی بــا هــوادار 

همراهــی کنــد. 
این تصمیم سختگیرانه اما ممکن است با رایزنی باشگاه استقال 
بــا ســازمان لیــگ بشــکند و پــس از صــدور کارت بــازی بــرای مهدی  

هاشمی نســب او نیز روی نیمکت اســتقال دیده شــود.

علی سامره

مورد حمایت خطیر

علــی خطیــر، مدیــر باشــگاه اســتقال به علی ســامره گفتــه تا زمانــی که در 
باشــگاه اســتقال بــه عنــوان مدیــر فعالیــت می کند، اجــازه نمی دهــد او از 
ســمت سرپرســتی تیم اســتقال کنار گذاشــته شــود. اخیراً حســن روشــن 
بار دیگر خواســتار جدایی ســامره شــده است و پیش از آن نیز جواد نکونام 
روزهــای متمــادی از ورود ســامره به محل تمرین اســتقال جلوگیری کرده 

بود. سرنوشــت ســامره چه می شــود؟!

استقلال

ترمیم چمن کمپ

چمــن کمــپ ناصــر حجازی نیاز بــه ترمیم و بازســازی دارد و به همین دلیل 
تمرینــات اســتقال در زمیــن پژوهشــگاه شــرکت نفــت که در غــرب تهران 
قــرار دارد، برگــزار می شــود. نکونــام در فصــل تابســتان به خطیــر گفته بود 
که در فصول بارندگی اســتقال با مشــکل مواجه خواهد شــد و نیاز اســت 
ایــن تیــم دو زمیــن تمرین داشــته باشــد. حــالا برای اســتراحت کمــپ باید 

چنــد روزی در پژوهشــگاه تمریــن کرد.
 

از کمپ آبی
استقلال 10

 zسوژه روز

نکونام در دوراهی یک تصمیم

بازگشت به چهار دفاع یا همان سه دفاع؟!
چیدمان دفاعی استقلال در دو بازی 
قبل تغییر کرد و جواد نکونام از سه 
بازیکن متمرکز استفاده کرد. این 
روش در زمان مربیگری ساپینتو و 
فرهاد مجیدی نیز بارها به کارگرفته 
شده بود و استقلال به نوعی با بازی با 
روش فوق بیگانه نیست اما در بازی با 
هوادار ناهماهنگی هایی در روش بازی 
استقلال به خصوص در خط دفاع به 
وجود آمد که ممکن است سرمربی 
استقلال را به سمت ایجاد تغییراتی در 

شکل بازی تیمش سوق دهد.
درحالی که نمایش ایمان سلیمی 

ممکن است جواد نکونام را به سمت 
استفاده از آرمین سهرابیان ببرد که 
احتمالش بسیار زیاد است، تغییر روش 
بازی استقلال از سه دفاع به چهار دفاع 
نیز محتمل است و هیچ بعید نیست 
سرمربی استقلال بار دیگر تیمش را با 

روش چهار دفاع آرایش کند.
اگر نکونام برای بازی با آلومینیوم اراک 
ز  چنین تصمیمی اتخاذ کند باید ا
یک دفاع تخصصی در سمت راست 
بهره بگیرد. اینکه شانس یامگا برای 
بازی در این منطقه بیشتر باشد یا 
صالح حردانی روشن نیست و به دلیل 

نزدیکی فنی دو بازیکن به یکدیگر هر 
احتمالی وجود دارد.

در پست دفاع راست اما جعفر سلمانی 
شانس و اقبال بیشتری در قیاس با 
ابوالفضل جلالی دارد و چنانچه نکونام 
بخواهد با چهار دفاع مقابل رقیب خود 
بازی کند، از این بازیکن در پست دفاع 

چپ بهره خواهد گرفت.
اما در پست دفاع میانی به احتمال 
زیاد مرادمند را در کنار سهرابیان 
خواهیم دید و روزبه چشمی به خط 
میانی منتقل خواهد شد. بازی با این 
روش هم معایبی دارد و هم محاسنی. 

اولین عیب این تصمیم این است که 
تیم دوباره دچار تغییر در شکل بازی 
خواهد شد و شاید این تحول تا حدی 
در روح و روان بازیکنان استقلال اثر 

منفی بگذارد.
اما حسن بازی با این روش این است 
که روزبه چشمی به پست تخصصی 
خود منتقل خواهد شد و در همان 
نقطه ای بازی خواهد کرد که تخصص 
دارد. چشمی اصولاً در پست هافبک 
دفاعی کارایی بیشتری دارد و اگر در 
این منطقه به کار گرفته شود، نظم و 
هماهنگی نیز در خط میانی استقلال 

بیشتر خواهد شد.
 در بازی با هوادار خط میانی استقلال 
ز خود به جا  ا نیز عملکرد خوبی 
نگذاشت و تا زمانی که مهدی پور به 
عنوان بازیکن تعویضی وارد میدان شد، 
بسیار نا امید کننده بود اما احتمالاً این 
تغییرات می تواند به هماهنگی هرچه 
بیشتر خط میانی استقلال کمک قابل 
توجهی کند. به هرحال تصمیم نهایی 
را سرمربی استقلال اتخاذ خواهد کرد 
و با توجه به اینکه بازی استقلال مقابل 
آلومینیوم اراک قرار است جمعه شب 

برگزار شود، هر احتمالی وجود دارد.

گوستاوو در قفس استقلال

47 روز سرگردانی

قرار بود گوستاوو بلانکو در بازی با 
هوادار دقایقی برای استقلال بازی 
کند. حتی شب قبل از بازی نیز زمزمه 
ثبت قرارداد این بازیکن به گوش 
رسید و حتی بلانکو در اردوی استقلال 
حاضر شد و همراه اتوبوس این تیم به 
ورزشگاه آزادی رفت، اما در نهایت روی 
سکو ها نشست و نتوانست در بازی 

استقلال مقابل هوادار شرکت کند.
بعد از بازی با هوادار در حالی که نگاه ها 
متوجه مدیران باشگاه استقلال بود 
تا پیرامون چرایی غیبت دوباره این 
بازیکن پاسخ روشنی بدهند، اعلام شد 
که باشگاه استقلال در تلاش است 
این بازیکن را به بازی با آلومینیوم اراک 
برساند. حتی از قول خطیر عنوان شد 
که مدیر باشگاه استقلال با قطعیت 

درباره رسیدن این بازیکن و حل 
مشکل ثبت قراردادش صحبت به 

میان آورده است.
در حالی که زمان اندکی تا برگزاری 
بازی استقلال مقابل آلومینیوم اراک 
باقی مانده و عملاً ۴۸ ساعت دیگر 
فرصت در اختیار استقلال قرار دارد 
تا مشکل این بازیکن را حل کنند، اما 
از باشگاه استقلال خبر هایی مبنی بر 
احتمال غیبت دوباره این بازیکن به 

گوش می رسد.
یکی از مسئولان باشگاه استقلال که 
نخواست نامی از او در رسانه ها برده 
شود اعلام کرد طی روز های گذشته 
باشگاه استقلال در تلاش بوده قرارداد 
برخی بازیکنان را کاهش دهد تا قرارداد 
گوستاوو ثبت شود، اما هیچ توفیقی 
در این راه به دست نیامده و برخلاف 
گمانه زنی هایی که شد تاکنون هیچ یک 
از بازیکنان استقلال راضی به کاهش 
قرارداد خود نشده اند تا جا برای ثبت 

قرارداد گوستاوو بلانکو باز شود.
باشگاه استقلال قصد دارد به طرق 
دیگر بازیکنانی که راضی به کاهش 
قرارداد خود می شوند را از لحاظ مالی 
راضی کند، اما این طرح مورد تأیید 
بسیاری از بازیکنان نیست، چون آنها 
اعتقاد دارند اگر مبلغ قرارداد در برگه 
قرارداد ذکر نشود آخر فصل دست آنها 
به جایی بند نخواهد بود و با تغییرات 
احتمالی در رأس مدیریت باشگاه 
احتمال دارد مدیر بعدی اساساً زیر بار 

تعهدات خارج از قرارداد نرود.
به این ترتیب باشگاه استقلال با یک 
بن بست جدی مواجه است و درحالی 
که گفته شد مهدی مهدی پور نیز راضی 
شده تا قراردادش را به نفع گوستاوو 
کاهش دهد، اما تا به امروز این بازیکن 
اقدامی در راستای کاهش قراردادش 
انجام نداده تا مسأله حضور گوستاوو 
در ترکیب استقلال قدری پیچیده تر 

شود.

البته نباید از کنار شایعات مربوط 
به ناآمادگی گوستاوو نیز به سادگی 
گذشت. گفته می شود این بازیکن 
چندان هم رو پا و آماده نیست و یکی از 
دلایلی که سبب شده مدیران استقلال 
چندان خود را به تکاپو نیندازند تا نام 
این بازیکن وارد فهرست شود، همین 

مسأله است.
اگر این شایعات درست باشد باید تا 
زمانی که گوستاوو به شرایط آرمانی 
می رسد، تحمل کرد که اساساً هم 
مشخص نیست چه زمان گوستاوو 
آماده خواهد شد. اگر هم این شایعات 
با واقعیت همخوانی نداشته باشد 
دست کم می شود خبر دلخوری این 
بازیکن بابت وضعیت به وجود آمده 
را باور داشت. گوستاوو حتی تصور 
هم نمی کرد ماه ها در ایران باشد و 
به دلایل متعدد حتی نتواند یک بازی 
رسمی برای استقلال انجام دهد. 
با احتساب امروز ۴7 روز است که 

گوستاوو به ایران آمده اما یک بازی 
هم انجام نداده است.

 
زمزمه یک شرط عجیب

در راستای تلاش باشگاه استقلال برای 
کاهش قرارداد بازیکنان و باز شدن جا 
برای ورود گوستاوو به لیست خبرهای 
دیگری هم دال بر اینکه برخی بازیکنان 
به باشگاه استقلال اعلام کرده اند که 
در شرایطی راضی به کاهش قرارداد 
خواهند شد که با آنها تسویه حساب 
شود به گوش می رسد. این شرط 
نمی تواند غیرمنطقی هم باشد و بعید 
است که بازیکنان استقلال چنین 
خواسته ای را مطرح نکرده باشند چون 
بسیاری از آنها رقم های قابل توجهی از 
باشگاه طلب دارند که مربوط است 
به فصل پیش و اگر علی خطیر بتواند 
این مبالغ را به حساب بازیکنان واریز 
کند، ممکن است در راستای کاهش 

قرارداد با او همکاری شود.

حمیدرضا عرب
روزنامه نگار

باشگاه استقلال با 
یک بن بست جدی 
مواجه است و درحالی 
که گفته شد مهدی 
مهدی پور نیز راضی 
شده تا قراردادش 
را به نفع گوستاوو 
کاهش دهد، اما تا 
به امروز این بازیکن 
اقدامی در راستای 
کاهش قراردادش 
انجام نداده تا مسأله 
حضور گوستاوو 
در ترکیب استقلال 
قدری پیچیده تر شود
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